
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 476 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 476:  

”Hvilke udfordringer ser ministeren for sig i relation til en udskydelse af beslutningen 

om, hvorvidt børneonkologien skal centraliseres i København?” 

 

Svar: 

Jeg har stor forståelse for den utryghed, som denne sag medfører for kræftramte 

børn og deres familier. Det må der ikke herske nogen tvivl om, og det er vigtig for 

mig, at der tages bedst muligt hånd om kræftramte børn og deres familier i hele lan-

det. Børn, der rammes af kræft, fortjener den bedste behandling, uanset hvor i landet 

de bor.  

 

Det er klart, at mens en længere arbejdsproces kan medføre utryghed og uvished for 

de kræftramte børn og deres familier, kan en kortere arbejdsproces omvendt betyde, 

at sagen ikke bliver ordentligt belyst. 

 

I forlængelse heraf, vil jeg gerne orientere om, at Sundhedsstyrelsen har oplyst mig 

om, at de ikke arbejder efter en model, hvor al udredning og al behandling foregår ét 

sted i landet. Styrelsen har også oplyst, at uanset hvilken model, styrelsen lander på, 

vil tilbud om nærhed i behandlingen være en naturlig del af løsningen, der hvor det 

ikke påvirker kvaliteten.  
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